
20 kwietnia 2009 r. mija 135 lat od 
powstania Szko³y Podstawowej nr 1. Z tej 
okazji Dyrektor Zespo³u Szkó³, w imieniu 
ca³ej spo³ecznoœci szkolnej, serdecznie 
zaprasza wszystkich absolwentów              
i przyjació³ szko³y na jubileuszowe 
uroczystoœci, które rozpoczn¹ siê             
18 kwietnia 2009 r. o godz. 11.00             
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Wszystkim Mieszkañcom 
szczêœliwych, pogodnych

oraz przepe³nionych 
wiosennym ciep³em

i radoœci¹ 
Œwi¹t Wielkanocnych

¿ycz¹

Jedynka œwiêtuje

w Zespole Szkó³ w Solcu Kujawskim , 
przy ul. Koœciuszki 12.

- Na specjalne zaproszenie Zespo³u 
Szkó³ do naszego miasta przybêdzie Irena 
Santor- Pierwsza Dama Polskiej Piosenki, 
najwybitniejsza polska mezzosopranistka, 
która pierwsze lata swojej edukacji 
rozpoczê³a w³aœnie w „Staruszce Jedynce”  
mówi z dum¹ Ma³gorzata NiedŸwiedzka, 
dyrektor szko³y. 

Jak informuje, to wyj¹tkowe dla szko³y 
wydarzenie swoj¹ obecnoœci¹ uœwietni 
liczne grono innych, znakomitych goœci, 
m.in. prof. Renata Bednarek. Program 
uroczystoœci przewiduje spotkanie Ireny 
Santor i Renaty Bednarek z absolwentami 
„Staruszki Jedynki”, multimedialny pokaz 
historii szko³y, program artystyczny pt.:              
„Z Jedynk¹ przez wieki”. Bêdzie równie¿ 
galeria portretów absolwentów szko³y oraz 
wystawy prac i atrakcyjna niespodzianka. 

Dokoñczenie na str. 2 Dokoñczenie na str. 4

Zofia Karnicka, mieszkanka Solca 
Kujawskiego 29 marca skoñczy³a 100 lat. 
Dziœ jest ju¿ osob¹ schorowan¹, 
wymagaj¹c¹ ci¹g³ej opieki. Dlatego        
o kilka s³ów na temat losów jubilatki 
poprosiliœmy córkê, Wandê Szafkowsk¹, 
k tó ra  op ieku je  s i ê  mam¹ .  Jak  
us³yszeliœmy, rodzice pochodzili             
z Wileñszczyzny. Pani Zofia mia³a 
siedmioro rodzeñstwa. Kiedy mia³a 
cztery lata zmar³a jej mama, tak wiêc 
dzieciñstwo mia³a nie³atwe. W 1936 r. 
wysz³a za m¹¿. Po napaœci na Polskê 
przez ZSRR w 1939 r. m¹¿ trafi³ do ³agru, 

Setne urodziny

24. SESJA RADY MIEJSKIEJ

Zmiany bud¿etu , utworzenie szko³y 
muzycznej, zgoda na przyst¹pienie gminy 
do realizacji projektów „Infostrada Kujaw 
i Pomorza oraz „Przedszkolaki z naszej 
paki”,  a szereg interpelacji  by³o 
przedmiotem obrad 24. sesji rady 
miejskiej, która odby³a siê 26 kwietnia br.

Na pocz¹tek g³osowañ, radni uchwalili 
zmiany w tegorocznym bud¿ecie. Jak 
poinformowa³a Barbara Kaczmarek, skarbnik 
gminy, zaproponowane zmiany bud¿etowe 
wynikaj¹ przede wszystkim ze zmiany 
wysokoœci naliczeñ subwencji i udzia³u         
w podatku dochodowym od osób fizycznych. 
O 322 tys. z³ wzros³a subwencja oœwiatowa. 
Wojewoda zmniejszy³ kwoty dotacji na 
zadania zwi¹zane z pomoc¹ spo³eczn¹ tj. na 
wyp³atê zasi³ków rodzinnych i zaliczek 
alimentacyjnych (682 tys. z³), szkolenie 
m³odocianych pracowników (152 tys. z³).      
Z kolei wzros³y dotacje na budowê dróg 
lokalnych (310 tys. z³), na posi³ki dla 
potrzebuj¹cych (85 tys. z³) i na stypendia 
socjalne (74 tys. z³). W bud¿ecie nale¿y te¿ 

Dokoñczenie na str. 3

Radni funduj¹
stypendia
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Patronem medialnym tego wa¿nego 
zarówno dla szko³y, jak i miasta 
wydarzenia, jest Telewizja Bydgoszcz.

- Wiosn¹ 1873 roku rozpoczêto budowê 
szko³y przy ulicy Breitstrasse (Szerokiej) - 
obecnie ul. Koœciuszki.

- Uroczyste otwarcie odby³o siê 20 
kwietnia 1874 roku. Budynek obejmowa³ 
cztery sale szkolne i cztery mieszkania dla 
nauczycieli.

- W 1906 r. dobudowano do szko³y 
Szko³ê Wydzia³ow¹.

- 19 lutego 1945 r. nast¹pi³o otwarcie 

Publicznej Szko³y Powszechnej przy ulicy 
Koœciuszki, do której uczêszcza³o 543 
dzieci. Pierwszym  kierownikiem szko³y 
by³ Teodor Jaskólski.

- 4 listopada 1969 r. odby³y siê 
uroczystoœci w zwi¹zku z nadaniem przez 
K u r a t o r i u m  O k r ê g u  S z k o l n e g o  
Pomorskiego imienia szkole. Od tego czasu 
pe³na nazwa szko³y brzmi: Szko³a 
Podstawowa nr1 im. I Dywizji Piechoty im. 
Tadeusza Koœciuszki w Solcu Kujawskim. 
Wówczas funkcjê dyrektora szko³y pe³ni³a 
Czes³awa Boczkaja.

- Kolejne wa¿ne dla szko³y wydarzenie 
mia³o miejsce 19 paŸdziernika 1974 r.       
W tym dniu odby³a siê uroczystoœæ 
wrêczenia szkole sztandaru, po³¹czona ze 
100- leciem istnienia placówki. 

- W 1979 r. obowi¹zki dyrektora 
przejê³a Anna Wiœniewska, natomiast pod 
koniec lat 80. dyrektorem zosta³a Danuta 
Heba.

- W 1992 r. otwarta zosta³a nowa czêœæ 
budynku szkolnego, a uczniowie zyskali 
do nauki pracownie: biologiczn¹, 
polonistyczn¹, komputerow¹, pracowniê 
do zajêæ technicznych, szatnie, a tak¿e 
sanitariaty.

- 23 kwietnia 2004 r. obchodzone by³y 
130. urodziny „Staruszki Jedynki”, które 
by³y doskona³¹ okazj¹ do spotkañ 
absolwentów szko³y.

Niezwykle wa¿nym dla historii szko³y 
by³ rok szkolny 2006/2007. Na bazie 
Szko³y Podstawowej nr 1 utworzony zosta³ 
Zespó³ Szkó³, w sk³ad którego wesz³o 
równie¿ Gimnazjum Publiczne nr 1.

- Po przejœciu na emeryturê Anny 
Cichej, funkcjê dyrektora szko³y z dniem 1 
marca 2007 r. objê³a Ma³gorzata 
NiedŸwiedzka.

- W paŸdzierniku 2008 r. sztandar 
szko³y odznaczono Medalem za zas³ugi dla 
Zwi¹zku Kombatantów Rzeczpospolitej 
Polskiej i By³ych WiêŸniów Politycznych.

Kalendarium szko³y

Dokoñczenie ze str. 1

Kole¿anki i koledzy z klasy, do której przed wyjazdem z Solca uczêszcza³a 
Irena Santor.

Jedynka œwiêtuje

Bezrobotni zainteresowani podjêciem 
pracy w ramach robót publicznych mog¹ 
zg³aszaæ siê w dniach od 20 - 22 kwietnia 

Roboty
publiczne

¯yczenia radosnych
 Œwi¹t Wielkanocnych
wype³nionych nadziej¹ 
budz¹cej siê do ¿ycia

wiosny i wiar¹ w sens ¿ycia.
Pogody w sercu i radoœci 

p³yn¹cej z faktu
Zmartwychwstania Pañskiego

oraz smacznego œwiêconego w gronie
najbli¿szych osób 

Wszystkim ¯YCZLIWYM  LUDZIOM
- PRZYJACIO£OM SZKO£Y 

szczerze ¿ycz¹ uczniowie, 
nauczyciele i dyrekcja

Szko³y Podstawowej nr 4

PRZYSZ£Y PIERWSZOKLASISTO!
Je¿eli chcesz:

U poznaæ szko³ê,
U wybraæ siê w komputerow¹ podró¿,

U poæwiczyæ umys³, 
U zaœpiewaæ w jêzyku angielskim,

U pobawiæ siê w rzeŸbiarza,
U stworzyæ wielki obraz,

U poæwiczyæ na sali gimnastycznej,
zabierz mamê lub tatê
i przyjdŸ koniecznie
24 kwietnia 2009 r.

na godz. 16.30
do Szko³y Podstawowej nr 4.

 

R o d z i c e  d z i e c i  p i ê c i o -                     
i szeœcioletnich, którzy chc¹ 
zapisaæ swoje pociechy do 
odbycia rocznego przygotowania 
p r z e d s z k o l n e g o                            
w piêciogodzinnych oddzia³ach 
przedszkolnych, utworzonych 
przy Szkole Podstawowej nr 4, 
mog¹ to zrobiæ do 30 kwietnia 
2009 roku.

Uwaga rodzice

(od godz. 8.00 do 14.00), do soleckiej filii 
Powiatowego Urzêdu Pracy w celu 
odebrania skierowañ. Praca przez szeœæ 
miesiêcy od 4 maja br. W ramach robót 
publicznych bezrobotni bêd¹ kierowani do 
prac porz¹dkowych, melioracyjnych i jako 
tzw.  “Agatki” ,  do nadzorowania  
przyszkolnych przejœæ dla pieszych.



WIADOMOŒCI
Z RATUSZA

SOLECKIE 3

uj¹æ œrodki, które powinny wp³yn¹æ w ubieg³ym 
roku, a otrzymaliœmy je teraz. Chodzi                
o pieni¹dze na budynek socjalny i remont 
Sa l i ny  (do t ac j a  ze  Zwi¹zku  Mias t  
Nadwiœlañskich). Po stronie wydatków 
skorygowano sumy wynikaj¹ce ze zmian 
wysokoœci dotacji. Zmieni³y siê te¿ wydatki na 
inwestycje  zmniejszono na wykonanie 
dokumentacji budowy dróg na Osiedlu Leœnym 
(o 200 tys.), natomiast wprowadzono do planu 
zadanie dotycz¹ce wykonania dokumentacji na 
budowê dróg na Osiedlu Staromiejskim. Po 
korekcie dochody bud¿etu ustalono na 44 mln 
372 tys. 874 z³, natomiast wydatki  47 mln 572 
tys. 874 z³.

Radni przeg³osowali równie¿ uchwa³ê 
tworz¹ca w Solcu Publiczn¹ Szko³ê Muzyczn¹ I 
stopnia. Ma ona rozpocz¹æ swoj¹ dzia³alnoœæ od 
1 wrzeœnia 2009 r. W tym celu gmina zawrze 
stosowne porozumienie z ministrem kultury       
i dziedzictwa narodowego, który z mocy ustawy 
mo¿e scedowaæ prowadzenie szko³y 
artystycznej na samorz¹d. Przed podjêciem 
uchwa³y gmina uzyska³a wstêpn¹ akceptacjê 
ministerstwa. W dyskusji, która wywi¹za³a siê 
na temat szko³y radni pytali o lokalizacjê szko³y 
(Mariusz Zamorowski), zabezpieczenie 
œrodków na funkcjonowanie szko³y (Beata 
Pietruszyñska). Odpowiadaj¹c, burmistrz 
Antoni Nawrocki omówi³ negocjacje 
prowadzone ze starostwem powiatowym         
w sprawie zamiany budynków, poniewa¿ 
dobrym miejscem dla szko³y by³by budynek 
Z e s p o ³ u  S z k ó ³  O g ó l n o k s z t a ³ c ¹ c y c h                    
i Zawodowych przy ul. 23 Stycznia. Jednak 
rozmowy nie s¹ ³atwe i jeszcze niczego nie 
przes¹dzono. Burmistrz zapewni³, ¿e decyzja   
o lokalizacji szko³y bêdzie podejmowana          
z nale¿yt¹ rozwag¹. Jeœli chodzi o koszty, to 
trudno dzisiaj przewidzieæ na jakim poziomie 
siê one ukszta³tuj¹. Prowadzenie szko³y licz¹cej 
oko³o 100 uczniów kosztuje rocznie ok. 1 mln 
z³.  Niew¹tpliwie trzeba bêdzie tak¿e 
zagwarantowaæ w bud¿ecie œrodki na 
prowadzenie szko³y muzycznej. Maciej 
Kuligowski dziel¹c siê swoimi obawami 
dotycz¹cymi lokalizacji szko³y oraz wytrwania 
uczniów w swoim postanowieniu uczêszczania 
do szko³y muzycznej. Jednak, zdaniem 
radnego, gmina powinna podj¹æ to ryzyko         
i przekonaæ siê, jakie bêdzie rzeczywiste 
zainteresowanie. W ka¿dym razie jest to wa¿na 
inicjatywa wp³ywaj¹ca na poszerzenie oferty 
edukacyjnej w naszym mieœcie.

Kolejne uchwa³y dotyczy³y zaanga¿owania 
siê gminy w dwa projekty informatyczne. 
Pierwszy to „Infostrada Kujaw i Pomorza”, 
polegaj¹cy na utworzeniu regionalnego portalu 
informacyjnego oraz  zakup sprzê tu                     
i oprogramowania dla poszczególnych 
jednostek samorz¹du uczestnicz¹cych             
w projekcji. Usprawni to funkcjonowanie 
urzêdu i umo¿liwi mieszkañcom dogodniejsze 
za³atwianie spraw urzêdowych przy droga 
elektroniczn¹. Koszt przedsiêwziêcia w naszej 
gminie szacowany jest na ok. 4 mln z³, a wk³ad 
w³asny gminy to kwota 500 tys. z³. Drugi 
projekt, o czym mówi³a Barbara Bia³kowska, 
pe³nomocnik burmistrza, „Internet - nasza 

(Alicja ¯aguñ); znikniêcie z ul. Bydgoskiej 
znaku ograniczenia prêdkoœci do 40 km/h, brak 
bezpieczeñstwa na Osiedlu Leœnym i m³odzie¿ 
g r o m a d z ¹ c ¹  s i ê  w i e c z o r a m i                             
w niedokoñczonym budynku przy jednej         
z osiedlowych ulic, a tak¿e o mo¿liwoœæ 
wykonania zastêpczego przejœcia dla pieszych 
przez tory kolejowe (Beata Pietruszyñska).

W odpowiedzi radni us³yszeli, ¿e chodnik 
przy Orliku bêdzie niebawem naprawiony, 
natomiast w bud¿ecie na 2009 r. nie ma 
pieniêdzy na budowê nawierzchni ul. 
Sosnowej i drogi na Rudy. Ta druga zostanie 
jedynie wyrównana. Gmina podejmowa³a 
decyzje o likwidacji przedszkoli, poniewa¿ 
utrzymywanie tych jednostek, przy braku 
uczêszczaj¹cych dzieci by³oby zbyt 
kosztowne. Obecnie gmina obserwuje sytuacjê 
i w zale¿noœci od jej rozwoju bêdzie 
podejmowaæ dzia³ania. Teresa Substyk, 
zastêpca burmistrza, zwróci³a uwagê, ¿e wiele 
osób dopytuje o mo¿liwoœæ utworzenia 
prywatnych przedszkoli. W sprawie Orlika 
wyjaœni³a, ¿e w marcu zostali zatrudnieni 
animatorzy sportowi, odpowiadaj¹cy za 
prowadzenie zajêæ na boiskach. Ponadto 
gmina nigdy nie pobiera³a op³at za korzystanie 
z kompleksu boisk, a graæ na nich mo¿e ka¿dy, 
równie¿ pi³karze Unii, poniewa¿ Orlik jest 
ogólnodostêpny. T. Substyk zapewni³a 
równie¿, ¿e sprawa bezpieczeñstwa na Osiedlu 
Leœnym zostanie omówiona podczas 
najbli¿szego posiedzenia zespo³u „Bezpieczna 
Gmina”. Radni dowiedzieli siê tak¿e o braku 
mo¿liwoœci wykonania zastêpczego przejœcia 
przez tory przed rozpoczêciem budowy 
przejazdu pod torami.

Barbara Bia³kowska, pe³nomocnik 
burmistrza, wyjaœni³a zasady programu nauki 
p³ywania, na któr¹ gmina pozyska³a 90 tys. z³  
z ministerstwa sportu. Otó¿, pieni¹dze bêd¹ 
przeznaczone na naukê p³ywania dzieci kl. I - 
III i doskonalenie umiejêtnoœci p³ywackich 
pozos ta ³ych  uczn iów pods tawówek                   
i gimnazjów. Koordynatorem tego zadania jest 
OSiR, który zawiera umowy z osobami 
bezpoœrednio zaanga¿owanymi w projekt.  
Nas równie¿ niepokoi stan pawilonu na 
Osiedlu Toruñskim. - W marcu ponownie 
wystosowal iœmy pisma do nadzoru  
budowlanego i prokuratury -  stwierdzi³a        
B. Bia³kowska. Z kolei burmistrz doda³, ¿e 
gmina by³aby zainteresowana zakupem 
obiektu,  gdyby w³aœcicie l  by³  tym 
zainteresowany i zaproponowa³ warunki 
mo¿liwe do zaakceptowania przez gminê.

Jeœli chodzi o nasz¹ przychodniê,             
B. Bia³kowska poinformowa³a, ¿e przedstawi 
uwagi dotycz¹ce pracy przychodni na 
kolejnym posiedzeniu rady spo³ecznej 
przychodni. Dotychczas dyrektor MGPZ nie 
sygnalizowa³ o skargach pacjentów. Co zaœ siê 
tyczy refundacji kosztów szczepieñ, s¹ one 
brane pod uwagê wy³¹cznie w tym roku, ale na 
razie mo¿liwoœci w tym zakresie s¹ 
analizowane przez prawników.

- W sprawie braku informacji o nadawaniu 
Programu I Polskiego radia z Solca 
Kujawskiego, czekamy na ustabilizowanie siê 
sytuacji w zarz¹dzie Polskiego radia. Jeœli 
tylko to nast¹pi, bêdzie mo¿na podj¹æ 
konkretne rozmowy na ten temat  zaznaczy³  
A. Nawrocki.

Z kolei o segregowaniu odpadów mówi³ 
Jan Gapski, prezes ZGK. Wiêcej na ten temat   
w kolejnym numerze.

przysz³oœæ” zak³ada stworzenie mo¿liwoœci 
dostêpu do internetu osobom zagro¿onym 
wykluczeniem cyfrowym z powodu trudnej 
sytuacji materialnej i niepe³nosprawnoœci. 

Wraz z szeœcioma gminami z naszego 
powiatu solecki samorz¹d chce z³o¿yæ wniosek 
o dofinansowanie dzia³añ wspieraj¹cych 
edukacjê przedszkoln¹. Projekt musi 
obejmowaæ co najmniej 10 przedszkoli,            
a uzyskane œrodki pos³u¿¹ wszechstronnemu 
rozwojowi przedszkolaków m.in. poprzez 
prowadzenie dodatkowych zajêæ jêzykowych    
i specjalistycznych. Uczestnicy projektu 
wyst¹pili  do dyrektorów przedszkoli                 
o  p r z e d s t a w i e n i e  s w o i c h  p o t r z e b                         
i uwzglêdniono je w przygotowanym wniosku 
do Urzêdu Marsza³kowskiego.

- Dotychczas radni w ró¿ny sposób 
wspierali uczniów i nasze placówki oœwiatowe - 
p o w i e d z i a ³  B o l e s ³ a w  B o c z k a j a ,  
przewodnicz¹cy rady, omawiaj¹c projekt 
kolejnej uchwa³y. - Po konsultacjach wszyscy 
radni uznali, i¿ dobrym pomys³em jest 
stworzenie funduszu na nagrody dla uczniów 
osi¹gaj¹cych bardzo dobre wyniki w nauce,      
a dochody rodziny nie pozwalaj¹ na ubieganie 
siê o stypendia socjalne. Œrodki na ten cel bêd¹ 
gromadzone poprzez przekazanie 5 proc. diet 
radnych. 

Nagrody radnych bêd¹ przyznawane przez 
Komisje Edukacji, Kultury i Sportu zgodnie       
z przyjêtym regulaminem. Zak³ada on, ¿e         
o nagrody mog¹ ubiegaæ siê uczniowie 
soleckich szkó³ podstawowych, gimnazjalnych 
i ponadgimnazjalnych osi¹gaj¹cy na miarê 
swoich mo¿liwoœci bardzo dobre wyniki          
w nauce, szczególnie z rodzin maj¹cych trudne 
warunki materialne. Nagrody bêd¹ wyp³acane 
raz w roku, a wnioski o ich przyznanie bêd¹ 
sk³adaæ dyrektorzy szkó³. Podczas sesji zapad³a 
tak¿e decyzja o przyznaniu powiatowi 37 tys. 
pomocy f inansowej  na prowadzenie  
zamiejscowego oœrodka rejestracji pojazdów. 
Dziêki temu sprawy z tym zwi¹zane 
mieszkañcy bêd¹ mogli za³atwiaæ na miejscu, 
bez koniecznoœci wyjazdu do Bydgoszczy.

Wœród szeregu interpelacji radni pytali 
m.in. o: naprawê nawierzchni chodnika przy 
Orliku (Mariusz Zamorowski); drogi 
dojazdowej do Rud, korzystanie z boisk na 
Orliku (Wojciech Ró¿añski); szczegó³y 
dotycz¹ce finansowania nauki p³ywania dla 
uczniów (Alina Faleñczyk); mo¿liwoœæ 
wykupienia przez gminê zdewastowanego 
pawilonu na OsiedluToruñskim; wykonanie 
nawierzchni ul. Sosnowej, rozwi¹zanie trudnej 
sytuacji w przedszkolach w zwi¹zku                 
z sygnalizowanym przez rodziców brakiem 
wolnych miejsc, dzia³alnoœæ inwestycyjn¹ 
Telewizji Solec w celu pozyskania wiêkszej 
liczby klientów i polepszenia standardów 
technicznych, ustalenia w sprawie braku 
informacji w programie radiowym o lokalizacji 
w Solcu Kujawskim Radiowego Centrum 
Nadawczego (Micha³ Kuligowski); refundacjê 
kosztów zwi¹zanych ze szczepieniem psów, 
n i e w ³ a œ c i w ¹  s e g r e g a c j ê  o d p a d ó w  
sprowadzaj¹c¹ siê do zbierania surowców 
wtórnych pod k¹tem ich póŸniejszej sprzeda¿y 
oraz problemy z rejestracj¹ w przychodni 
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24. SESJA RADY MIEJSKIEJ

Radni funduj¹ stypendia



IADOMOŒCI
Z RATUSZA
IADOMOŒCI
Z RATUSZA4 W SOLECKIESOLECKIE

Schetynówka
Z udzia³em 910 tys. z³ dofinansowania  

z ministerialnego programu budowy dróg 
lokalnych powstaje tzw. ulica objazdowa 
(³¹cz¹ca ul. Dworcow¹ z ul. Kujawsk¹ i ul. 
Toruñsk¹. Prace maj¹ zakoñczyæ siê 30 
kwietnia br. Poprawi to zdecydowanie 
uk³ad komunikacyjny w mieœcie. Ma to 
istotne znaczenie w kontekœcie budowy 
bezkolizyjnego przejazdu pod torami. 
£¹czny koszt budowy drogi objazdowej 
wyniesie 1,8 mln z³.

Szrotówek
N a  p o c z ¹ t k u  k w i e t n i a  n a  

kasztanowcach pojawi³y siê opaski lepowe 
m a j ¹ c e  o c h r o n i æ  d r z e w a  p r z e d  
szrotówkiem kasztanowcowiaczkiem. 
Prosimy o nie dotykanie lepów, gdy¿ s¹ one 
nas¹czone substancj¹, któr¹ trudno umyæ, 
czy wyczyœciæ.

Nakrêtki
Jeszcze do koñca maja trwa tegoroczna 

edycja konkursu „Zbieramy plastikowe 
nakrêtki”, którego organizatorami s¹ firma 
TPP Termoplastics Polska oraz urz¹d 
miasta. Jak dot¹d przedszkolaki i uczniowie 
zebrali 4,2 t. ¯eby pobiæ rekord 
dotychczasowych zbiórek trzeba by 
zgromadziæ co najmniej 5,1 t.

USG piersi
9 i 16 maja br. w godz. od 10.00 do 14.00 

w Miejsko  Gminnej Przychodni Zdrowia 
(ul. Powstañców 7A) bêd¹ przeprowadzone 
bezp³atne badania profilaktyczne dla kobiet 
- USG piersi. Nale¿y siê wczeœniej 
zarejestrowaæ, osobiœcie w gabinecie RTG 
lub telefonicznie pod numerami 052 387 12 
29 lub 052 387 13 20  wew. 4.

Leczenie uzdrowiskowe
Jak niedawno poinformowa³a Gazeta 

Pomorska, od koñca marca sprawy 
dotycz¹ce leczenia uzdrowiskowego 
za³atwia siê przy ul. Warszawskiej 10          
w Bydgoszczy, dok¹d przeniesiono Dzia³ 
Lecznictwa Uzdrowiskowego Kujawsko - 
Pomorskiego Oddzia³u Wojewódzkiego 
NFZ. Tel. 052 582 31 25 i 052 582 31 21.

„Mleczyk” z³apany
A konkretnie trzech m³odzieñców, 

którzy pewnej marcowej nocy „ozdobili” 
wiele budynków w naszym mieœcie 

póŸniej ca³a rodzina zosta³a wywieziona na 
Syberiê, gdzie tak jak wielu rodaków 
prze¿yli straszne chwile. M¹¿ Pani Zofii 
wst¹pi³ do armii Andersa, z któr¹ przeszed³ 
ca³y szlak bojowy. Zosta³ ranny w walkach 
o Monte Casino, a po zakoñczeniu wojny 
osiad³ w Londynie.    Z. Karnicka wraz z 
rodzin¹ przyjecha³a do Polski w 1956 r. 
Zamieszka³a w Szczecinie. Poprzez 
Czerwony Krzy¿ odnalaz³a mê¿a i w 1957 
r. pojecha³a go odwiedziæ. Wizyta mia³a 
trwaæ kilka miesiêcy, ale pobyt znacznie siê 
przed³u¿y³. Córka œci¹gnê³a mamê do 
Solca w 1996 r. Nie chcia³a, ¿eby po 
œmierci ojca, mama sama mieszka³a          
w Anglii. - Nie zas³u¿y³a na to, aby mia³a 
zamieszkaæ w domu opieki - podkreœli³a    

W. Szafkowska. W dniu setnych urodzin 
¿yczenia dostojnej jubilatce przekazali 
przedstawiciele soleckiego samorz¹du. 
By³y równie¿ ¿yczenia od wojewody         
i gratulacje od premiera.

Dokoñczenie ze str. 1

Jubilatka (z prawej) razem           
z córk¹ Wand¹.

Setne urodziny

W skrócie
charakterystycznymi napisami. Pech 
chcia³, ¿e zostali wypatrzeni i ujêci przez 
patrol policji, kiedy niszczyli kolejn¹ 
elewacjê. Biedactwa! Có¿, najpierw 
malowali, póŸniej bekn¹. Miejmy nadziejê, 
¿e kara bêdzie dotkliwa i oduczy ich raz na 
zawsze niszczenia cudzej w³asnoœci,          
a potencjalnych naœladowców zniechêci do 
takich wyczynów. To siê naprawdê nie 
op³aca.

Dbajmy o bilety
Jeœli ktoœ z mieszkañców nie zd¹¿y³ na 

podstawie wykupionego wczeœniej biletu 
wyrobiæ sobie wejœciówki, musi o bilety 
zadbaæ, bo nie wiadomo na jak d³ugo bêd¹ 
musia³y one wystarczyæ. Jak us³yszeliœmy 
w kasie JuraParku, na razie nie s¹ 
drukowane wejœciówki dla mieszkañców. 
Zatem trzeba chroniæ bilety jak oka           
w g³owie, aby jak dotychczas mo¿na by³o 
chodziæ na spacer do parku dinozaurów.

Turystyczna wiosna
28 marca br. solecki Klub Turystów 

Rowerowych TORPEDO wzi¹³ udzia³      
w imprezie  Wiosna Turystyczna 
"Makowiska-2009" zorganizowanej przez 
Klub Turystyki Kolarskiej RAMA'76        
z  O d d z i a ³ u  P T T K  p r z y  P O W                      
w  B y d g o s z c z y .  O r g a n i z a t o r z y  
p r z y g o t o w a l i  k i l k a  k o n k u r e n c j i  
sportowych, w których nasi klubowicze 
zdobyli g³ówne nagrody. Jerzy Kempiñski 
za zajêcie I miejsca i Tadeusz Kempiñski za 
II miejsce.
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Z ¿a³obnej karty

Kazimierz Szefer
1935 - 2009

30 marca br. na 
s o l e c k i m  
c m e n t a r z u  
p o ¿ e g n a l i œ m y  
z m a r ³ e g o  2 7  
m a r c a  n a s z e g o  k o l e g ê                                
i wspó³pracownika, lekarza medycyny 
Kazimierza Szefera.

K. Szefer urodzi³ siê 6 stycznia 1935 
roku w Piotrkowicach. W 1961 roku 
ukoñczy³ studia na Wydziale Lekarskim 
Akademii Medycznej w Poznaniu.         
W latach 1961 -1962 pracowa³ w Szpitalu 
Powiatowym w Wyrzysku, gdzie odby³ 
sta¿ podyplomowy. 1 marca 1962 roku 
przeniós³ siê do Solca Kujawskiego,        
z którym zwi¹za³ swoje ca³e dalsze ¿ycie 
zawodowe i  osobiste.  Pracowa³              
w  P r z y c h o d n i  P r z y z a k ³ a d o w e j  
Kujawskich Zak³adów Naprawy 
Samochodów, Przychodni Rejonowej 
oraz pe³ni³ dy¿ury w Pogotowiu 
Ratunkowym w Solcu Kujawskim. Mimo 
postêpuj¹cej choroby nie oszczêdza³ siê 
w pracy, zawsze na Niego mo¿na by³o 
liczyæ, a Jego choroba by³a Jego 
tajemnic¹. Swoj¹ pracê traktowa³ jak 
rodzaj misji, w której najwa¿niejszy by³ 
pacjent. Od dwóch lat stan zdrowia nie 
pozwala³ ju¿ Panu Doktorowi leczyæ, 
pewnie tego Jemu bardzo brakowa³o. 
Po¿egnaliœmy Go w s³oneczne marcowe 
po³udnie w obecnoœci Rodziny i grona 
wdziêcznych pacjentów.

S p o c z y w a j  w  p o k o j u  P a n i e  
Kazimierzu.

Wojciech Konopka



5WIADOMOŒCI
Z RATUSZA

SOLECKIE

Na budowê soleckiej Nasycalni mia³y 
wp³yw dwa podstawowe czynniki - lokalizacja 
miasta nad Wis³¹ oraz budowa Kolei 
Wschodniej w 1861 r. Po wybudowaniu kolei, 
do Solca zaczêto sp³awiaæ Wis³¹ drewno            
z Galicji i Królestwa Kongresowego. Tak 
dostarczony surowiec by³ poddawany wstêpnej 
obróbce tj. ciêty na wymiary podk³adów 
k o l e j o w y c h ,  p ³ u k a n y ,  a  n a s t ê p n i e  
transportowany furmankami na dworzec 
kolejowy sk¹d transporty odchodzi³y do 
zak³adów we Wschodnich Niemczech. 
Transporty by³y tak liczne, ¿e aby usprawniæ 
prze³adunek, pobudowano bocznicê kolejow¹ 
a¿ do rzeki. Ostatecznie w 1873 r. firma Rüttgers 
z Drezna pobudowa³a w Solcu zak³ad 
impregnacyjny  Nasycalniê, w której nasycano 
smo³¹ i olejem smolnym podk³ady kolejowe 
(tzw. szwele), jak równie¿ s³upy telegraficzne, 
co znacznie przed³u¿a³o ich ¿ywotnoœæ. Zak³ad 
zlokalizowano miêdzy torami kolejowymi od 
po³udnia i od pó³nocy przy cmentarzach 
¿ydowskim i ewangelickim (ul. Kujawska). Do 
1918 r. zak³ad nale¿a³ do Pruskich Kolei 
Pañstwowych, a w latach miêdzywojennych by³ 
w³asnoœci¹ Prywatnej Spó³ki Akcyjnej Zwi¹zku 
Koksowni w Katowicach.

Praca w nasycalni by³a ciê¿ka, brudna, 
wykonywana najczêœciej si³¹ ludzkich miêœni   
i bosakami. Firma zatrudnia³a od 50 do 150 
pracowników latem, kiedy to pracowano na 
trzy zmiany. Zim¹ wy³¹czano urz¹dzenia 
parowe, ale sztaplowanie tj. za³adunek, 
roz³adunek i uk³adanie drewna w stosy trwa³o 

nieprzerwanie. Robotnicy wykonuj¹cy te 
czynnoœci u¿ywali specjalnie uszytych przez 
siebie poduszek ochraniaj¹cych ramiona. Mimo 
ciê¿kiej pracy chêtnych do jej wykonywania nie 
b r a k o w a ³ o ,  s z c z e g ó l n i e  w  l a t a c h  

miêdzywojennego kryzysu. Mê¿czyŸni czekali 
przed g³ówn¹ bram¹ zak³adu sk¹d placowy 
wybiera³ najsilniejszych, zdatnych do pracy. 
Szczêœliwcy „odwdziêczali” siê obdarowuj¹c 
placowego ma³¹ butelk¹ wódki (tzw. bombk¹). 
Pracownicy zatrudniani przy korowaniu 
drewnianych bali mogli wzi¹æ jeden worek kory 
dziennie. Tak pozyskana kora s³u¿y³a jako opa³. 
Do 1939 r. na zbieranie chrustu w lesie trzeba 
by³o wykupiæ u leœnika pozwolenie (tzw. 
asygnatê).

W czasie niemieckiej okupacji Nasycalnia 
pracowa³a nadal, unowoczeœniaj¹c nawet 
technologiê. Obok nasycania parowego 
wprowadzono bowiem nasycanie na zimno 
œrodkami chemicznymi. W tym czasie 
wybudowano now¹ halê produkcyjn¹ przy ul. 
Garbary (obecnie teren by³ego Polmozbytu), 
gdzie pracowa³y przymusowo Rosjanki              
i Ukrainki.

W 1945 r. dziêki ofiarnoœci solecczan, 
by³ych pracowników odbudowano po 
wojennych zniszczeniach zak³ad, który tego 
samego roku wznowi³ produkcjê., a Komisja 
Wojennej Komendy powierzy³a stanowisko 
dyrektora W³adys³awowi Kamieniarzowi.         
5 maja 1945 r. firma przesz³a pod zarz¹d 
M i n i s t e r s t w a  K o m u n i k a c j i  P K P ,                         
a W. Kamieniarz jeszcze przez wiele lat kierowa³ 
zak³adem. Jako spo³ecznik piastowa³ równie¿ 
funkcjê prezesa Klubu Sportowego „Unia”.     
W latach 1949 - 1953 w wybudowanej œwietlicy, 
w której odbywa³y siê spotkania z za³og¹, 
zabawy, ale tak¿e treningi i zawody sportowe  
boks, tenis sto³owy. 

W latach 60. XX w. zak³ad przeszed³ 
gruntown¹ modernizacjê. Mechanizacja 
eliminowa³a stopniowo pracê fizyczn¹ oraz 
podnosi³a bezpieczeñstwo za³ogi. Pierwszy 
etap modernizacji zakoñczono w 1973 r. 

Jednak na tym nie poprzestano. Usprawnianie 
procesu produkcyjnego przynosi³o lepsze 
wyniki ekonomiczne, pozwoli³o te¿ na 
rywalizacjê z innymi zak³adami. W 1968 r. 
solecka Nasycalnia zajê³a I, a w 1977 r. II 
miejsce w tym swoistym rankingu. Jednak 
sama mechanizacja to nie wszystko. Trzeba 
podkreœliæ rzeteln¹ pracê za³ogi, któr¹ 
tworzyli ludzie z rodzin pracuj¹cych w firmie 
nawet od kilku pokoleñ. Tu zaczynali pracê, 
st¹d przechodzili na emeryturê.

A jaki los spotka³ ich firmê po 129 latach 
dzia³alnoœci? Nie doczeka³a emerytury. 
Zosta³y po niej tylko ruiny  i zgliszcza. Nawet 
o historii trudno ju¿ dzisiaj mówiæ, jeszcze 
trudniej zdobyæ jakieœ zdjêcia uwieczniaj¹ce 
wydarzenia z tamtych lat. Dlatego serdeczne 
s³owa podziêkowania nale¿¹ siê Andrzejowi 
£apce, który udostêpni³ publikowane 
fotografie. Mo¿e ktoœ z Pañstwa równie¿ 
posiada zdjêcia z Nasycalni (czy “pojarni” jak 
j¹ nazywano), bylibyœmy wdziêczni za ich 
czasowe udostêpnienie, aby mo¿na by³o 
wykonaæ kopie.

Jednak ¿ycie pisze dalsze scenariusze. Po 
latach dewastowania by³ego zak³adu,             
w ubieg³ym roku gmina sta³a siê w³aœcicielem 
ca³ego terenu po Nasycalni, i ju¿ ma konkretne 

plany, co chce tam zrobiæ. 
Do po³owy maja ma 
p o w s t a æ  k o n c e p c j a  
a r c h i t e k t o n i c z n o  -  
u r b a n i s t y c z n a  
zagospodarowania tego 
obszaru. W za³o¿eniach 
ma to byæ teren sportowo  
rekreacyjny, na którym 

Pocz¹tek lat 50. 
XX w. Przedwojenni 
p r a c o w n i c y  
Nasycalni. Pi¹ty od 
lewej w pierwszym 
rzêdzie W³adys³aw 
Kamieniarz.

Wczoraj i dziœ

Solecka Nasycalnia

powstanie kompleks boisk do gier otwartych 
wraz infrastruktur¹ towarzysz¹c¹, w tym 
pe³nowymiarowe boisko pi³karskie, bie¿nie, 
skocznie do skoku w dal, dwa boiska 
treningowe, boisko do pi³ki siatkowej, rêcznej 
i koszykówki, boisko do siatkówki pla¿owej. 
P o n a d t o  p r z e w i d u j e  s i ê  z a p l e c z e                      
z  p o m i e s z c z e n i a m i  s o c j a l n y m i ,  
magazynowymi i technicznymi, a w czêœci 
rekreacyjnej planuje siê korty tenisowe, 
skatepark, strzelnicê, œciankê do wspinaczki 
ska³kowej, plac zabaw i inne elementy 
rekreacyjne.

Roman Zakrzewski
Zbigniew Stefañski
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Po rocznej przerwie znów zjechali do Solca 
mi³oœnicy sztuki aktorskiej i teatru, by 
skonfrontowaæ swoje spektakle z innymi 
amatorami spod znaku teatrów po pracy. 
Zacznijmy jednak od nagród. Jury IV 
Ogólnopolskich Spotkañ Teatrów Amatorskich - 
" Teatr po pracy": Barbara Fryszke, Teresa 
Substyk, Regina Osiñska, Andrzej Kopiczyñski i 
Marek Siudym postanowi³o wyró¿niæ: Paw³a 
Drzewieckiego z Teatru Ludzi Upartych             

z W³oc³awka za wykonanie monodramu na 
podstawie "Kartoteki" Tadeusza Ró¿ewicza,    
w re¿yserii Jana Polaka, Adama Aksamita          
z Teatru "Czerwony Telefon" z Legionowa za 
rolê In¿yniera Kurzyd³owskiego w spektaklu 
"Dama z pieskiem" Jeremiego Przybory, Teatr 
44 z Szamocina za "Próbê Generaln¹" wg. 
pomys³u i w re¿yserii zespo³u. Nagrodê 
zbiorow¹ za spektakl "Dom Bernardy Alba" wg. 
F. G. Lorci otrzyma³ zespó³ Teatru Prawie 
Doros³ego z Bart¹ga k. Olsztyna. Nagrodê za 
kreacjê  aktorsk¹ przyznano Dorocie  
Salamoñczyk z Teatru Ludzi Upartych               
z W³oc³awka za Nastieñkê w "Bia³ych Nocach" 
Fiodora Dostojewskiego, w re¿yserii Jana 
Polaka. Natomiast Nagrodê G³ówn¹ im. 
Mariana Fryszke za kreacjê aktorsk¹, 
ufundowan¹ przez Rodzinê Pañstwa Fryszke, 
zdoby³ odtwórca roli Kreona w spektaklu Teatru 
"Szlaban" SCK - "A jak Antygona"  -  Micha³ 
Malok.

W IV Ogólnopolskich Spotkaniach Teatrów 
Amatorskich - " Teatr po pracy" wziê³o udzia³ 5 
teatrów, które zaprezentowa³y 6 spektakli. 
Zasiadaj¹cy w jury Andrzej Kopiczyñski            
i Marek Siudym zaprezentowali mistrzowski 
spektakl warszawskiego Teatru Kwadrat pt. 
Poczekalnia autorstwa i  w re¿yserii  Macieja 
Kowalewskiego. Wszystkie spektakle Spotkañ 

spotka³y siê gor¹cym przyjêciem, ale wystêp 
Jurorów tak rozpali³  naszych goœci i soleck¹  
publicznoœæ, ¿e oklaskiwa³a artystów na 
stoj¹co. Marek Siudym podczas wrêczania 
nagród przyzna³ siê ¿e mia³ tremê wystêpowaæ 
przed takimi aktorami, którzy wcale amatorami 
nie s¹. W  SCK od holu po kulisy przez ca³y 
dzieñ  panowa³a teatralna atmosfera, co wra¿a³o 
siê nie tylko w porozrzucanych tu i ówdzie 
rekwizytach, meblach i kostiumach... - 
dyskutowano  w gronie zespo³ów, wymieniano 
uwagi o spektaklach i doœwiadczenia. Spierano 
siê z jurorami, którzy nie unikali amatorów. 
Integracyjne spotkanie w galerii „Homo Faber” 
przeci¹gnê³o siê do póŸnych godzin 
wieczornych.

Spotkaniom towarzyszy³o otwarcie 
wystawy rysunku satyrycznego Macieja 
Pietrzyka ze zbiorów Muzeum Karykatury       
w Warszawie. Wystawê mo¿na ogl¹daæ            

w Galerii „Homo Faber” SCK do koñca 
kwietnia, wiêc przypomnijmy: MACIEJ 
PIETRZYK (ur. 1944) Studiowa³ na ASP         
w Warszawie na Wydziale Malarstwa i Grafiki. 
Rysownik humorystyczny i satyryczny, grafik    
i artysta malarz, pedagog i nauczyciel rysunku   
i malarstwa. Aktor, kompozytor, autor               
i wykonawca piosenek. W 1981, w czasie 
strajku w Stoczni Gdañskiej, skomponowa³ 
muzykê do Piosenki dla córki, która sta³a siê 
n i eo f i c j a lnym hymnem pows ta j ¹ce j  
Solidarnoœci. W 1981 wykona³ j¹ wbrew 
sprzeciwom cenzury na Krajowym Festiwalu 
Piosenki Polskiej w Opolu. Zaœpiewa³ j¹ tak¿e 
w filmie Andrzeja Wajdy ”Cz³owiek z ¿elaza”. 
Wspó³pracowa³ z wieloma czasopismami. 
Uczestniczy³  w l icznych wystawach 
indywidualnych i w wielu zbiorowych. 

Za pomoc przy realizacji Spotkañ 
organizatorzy dziêkuj¹: Barbarze Fryszke,  
Izabeli i Kazimierzowi Frischke oraz Danucie   
i Czes³awowi Frischke, a tak¿e Zbigniewowi 
Wawrzyniakowi, dyrektorowi OSiR-u. 
Spotkania zrealizowano przy pomocy 
finansowej Urzêdu Marsza³kowskiego  
Województwa Kujawsko - Pomorskiego

3 kwietnia 2009 r. wieczorem              
w wype³nionej sali widowiskowej 
Soleckiego Centrum Kultury by³o 
dostojnie i w pewien sposób radoœnie, 
zgodnie z tytu³em koncertu „NASZ 
ŒWIÊTY UŒMIECHNIÊTY”. Dla 
uczczenia kolejnej rocznicy œmierci Jana 
Paw³a II w koncercie wyst¹pili: Chór 
„Cantabile”, Shola „Promyki Ojca 
Edmunda”, zespo³y „Inwencja” i „Soluœ 
Band”, grupa taneczna „Over Stage”           

i Krzysztof Filasiñski. W sumie przez 
scenê przewinê³o siê ponad 80 osób. 
Wspomnienia ró¿nych osób i znanych 
postaci o Papie¿u Polaku prezentowali 
m³odzi aktorzy z Express TeaTRu. Ca³oœæ 
wyre¿yserowa³ i prowadzi³ Tomasz 
Rudny.

Œwiêty
uœmiechniêty

W pi¹tek 24 kwietnia 2009 r., o godzinie 
16.00 w wydarzy siê rzecz, nie maj¹ca 
precedensu w naszym województwie. - 
"Przegl¹d Amatorskich Zespo³ów Reggae - 
Kingston Train - Reggae Connections". 
Przegl¹d, który ma daæ wiele radoœci 
mi³oœnikom tej wspania³ej muzyki bêdzie mia³ 
charakter konkursowego koncertu œwietnych 
ze spo ³ów z  na szego  wo jewódz twa .  
Zakwalifikowane do tej pory zespo³y to: 
Siebujajtu Sound System z Brodnicy, Sier¿ant 
Baker ze ¯nina, Trzy Kolory Œwiata z Solca 
Kujawskiego, Strea Of Light z Bydgoszczy, 
ParRaSol z Solca Kujawskiego, GDZ Sound 
System z Grudzi¹dza. Przewodnicz¹cym sk³adu 
sêdziowskiego bêdzie Jaros³aw Hejenkowski, 
redaktor ogólnopolskiego pisma "Free Colours" 
poœwiêconego muzyce reggae. Drugi juror,       
a zarazem prowadz¹cy fantastyczne warsztaty 
bêbniarskie rytmów afrykañskich to - £ukasz 
Ruszkowski, fascynat muzyki i ekspert rytmiki. 
Trzecim jurorem bêdzie wokalista grupy 
"Parali¿ Band" Krzysztof Rygielski. Na koncert 
wstêp wolny!

Jeszcze mo¿na siê zg³osiæ i zachwyciæ 
wszystkich swoim tanecznym talentem! 
Zapisy przyjmuje Alicja Zielas  SCK pokój 
110 (tel. 052 387 9824). Zapraszamy do 
konkursu wszelakie formacje taneczne        
i solistów w tañcach standardowych, 
l a t y n o a m e r y k a ñ s k i c h  i  r ó ¿ n y c h  
wspó³czesnych; w dwóch kategoriach 
wiekowych, od 7 do 12 lat oraz od lat 13 
wzwy¿. Czy Solec jest utaneczniony, 
przekonamy s iê  30  kwie tn ia  br .                    
O godz.17.00 podczas maratonu o nazwie 
”Lepiej tañczyæ, graæ i œpiewaæ  ni¿ piæ, 
paliæ, æpaæ i... Umieraæ!”.

Kingston
Train

Z OKAZJI ŒWI¥T
 WIELKIEJ NOCY

¯yczê Naszym Bywalcom 
i Wszystkim Solecczanom
wielu wiosennych radoœci. 
Pomyœlnoœci, Rodzinnoœci

 i ¯yczliwoœci we wszystkich 
Porach roku i ¿ycia.

REGINA OSIÑSKA
z zespo³em pracowników

Soleckiego Centrum Kultury

Laureaci spotkañ “Teatr po pracy”
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Oœrodek Sportu i Rekreacji

Rodzinnych, spokojnych, pogodnych,
a nade wszystko zdrowych
i nasyconych aktywnym 

wypoczynkiem
Œwi¹t Wielkanocnych 2009

                    ¿ycz¹
Dyrektor oraz Pracownicy

Oœrodka Sportu i Rekreacji
w Solcu Kujawskim

Wydawca: Urz¹d Miasta i Gminy, ul. 23 

Stycznia 7 , 86-050 Solec Kujawski.

Tel. 052 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefañski.

Druk:                     Józef Œmigaj,

Solec Kujawski.

Mistrzostwa Solca Kujawskiego       
w pi³ce no¿nej ch³opców szkó³ 
gimnazjalnych, 16 kwietnia (czwartek), 
godz. 12.00 (stadion OSiR); Ogólnopolski 
Turniej Pi³ki Siatkowej KPEC, 18 - 19 
kwietnia, od godz. 9.00; Mecz pi³ki no¿nej 
seniorów IV liga  KS Unia - Promieñ 
Kowalewo Pomorskie, 18 kwietnia 
(sobota), godz. 15.00; Mistrzostwa 
Powiatu Bydgoskiego w pi³ce no¿nej 
ch³opców szkó³ gimnazjalnych, 20 
kwietnia (poniedzia³ek), od godz. 9.30 
(stadion OSiR); Mistrzostwa Powiatu 
Bydgoskiego pi¹tek pi³karskich 
dziewcz¹t szkó³ podstawowych, 21 
kwietnia (wtorek), od godz. 9.30 (Orlik 
przy SP 4); Mistrzostwa Powiatu 
Bydgoskiego pi¹tek pi³karskich 
ch³opców szkó³ podstawowych, 23 
kwietnia (czwartek), od godz. 9.30 (Orlik 
przy SP 4); Ogólnopolski Turniej UKS    
w zapasach, 25  26 kwietnia, od godz. 
9.00; Mecz pi³ki no¿nej m³odzików  KS 
Unia  -  LKS Stan-Mar  D¹browa 
Che³miñska, 26 kwietnia (niedziela), godz. 
10.00; Mecz pi³ki no¿nej juniorów 
starszych  KS Unia - Polonia Bydgoszcz, 
26 kwietnia (niedziela), godz. 12.00; Mecz 
pi³ki no¿nej juniorów m³odszych  KS 
Unia - KS £ochowo, 26 kwietnia 
(niedziela), godz. 14.00; Mecz pi³ki 

no¿nej seniorów IV liga  KS Unia - Start 
Radziejów, 29 kwietnia (œroda), godz. 
15.00; Mecz pi³ki no¿nej trampkarzy  
KS Unia - Stra¿ak Przechowo, 30 
kwietnia (czwartek), godz. 17.00.

Jeszcze w kwietniu

11 kwietnia (sobota) 
- 7.30 - 14.00

12 kwietnia (niedziela) - 
nieczynny

13 kwietnia (poniedzia³ek) - 
7.30 - 21.30 (atrakcje basenowe 

czynne przez ca³y czas)
od 14 kwietnia (wtorek) - 7.30 - 

21.30 (atrakcje jak w dni 
powszednie od 15.30) 

Œwiêta
na basenie

Po raz trzeci
Niepe³nosprawna solecka tenisistka 

sto³owa Dorota Buc³aw wystartowa³a              
w miêdzynarodowym turnieju Hungarian 
Open w Budapeszcie. Po zaciêtej 
rywalizacji nasza zawodniczka zajê³a 
czwarte miejsce ulegaj¹c zawodniczkom   
z W³och, zwyciê¿czyni turnieju oraz 
wicemistrzyni paraolimpijskiej. Natomiast 
w mistrzostwach Polski w Kaliszu po raz 
trzeci D. Buc³aw obroni³a mistrzowski 
tytu³. 

Kolejny medal
Trzy tygodnie po zdobyciu tytu³u 

mistrza naszego województwa, kolejny 
sukces sta³ siê udzia³em zawodnika MUKS 
Roszak Cezarego Borkowskiego. Na 
r o z e g r a n y c h  2 1  m a r c a  
miêdzywojewódzkich mistrzostwach              
w biegach prze³ajowych m³odzików na 
dystansie 2 km C. Borkowski zaj¹³ trzecie 
miejsce. W biegu na 3 km drugi z solecczan 
Patryk Szmejter by³ ósmy.

Mistrzostwa na Orliku
W  r o z g r y w a n y c h  n a  O r l i k u  

mistrzostwach Solca pi¹tek pi³karskich 
szkó³ podstawowych wœród dziewcz¹t 
zwyciê¿y³a dru¿yna SP nr 4. Jedyn¹ 
bramkê strzeli³a Kinga Boczkaja. W meczu 
ch³opców wygra³ zespó³ SP nr 1. Gole 
zdobyli Bartek Spaliñski i Dawid 
Batkowski.

Pluszowy miœ
27 marca na hali rozegrano coroczny 

t u r n i e j  z a b a w  s p o r t o w y c h  d l a  
najm³odszych klas Szko³y Podstawowej nr 
4. M³odzi sportowcy rywalizowali            
w  r o z m a i t y c h  k o n k u r e n c j a c h  
sprawnoœciowych o miano najlepszych            
w swoim roczniku oraz o tradycyjne 
maskotki - Pluszowe Misie. Liczy³a siê 
s z y b k o œ æ  a l e  t e ¿  d o k ³ a d n o œ æ                       
w wykonywaniu poszczególnych zadañ. 
Po pe³nych emocji, zarówno wœród 
zawodników jak i licznie zgromadzonej 
publicznoœci, zawodach zanotowano 
nastêpuj¹ce rozstrzygniêcia. Rywalizacjê 
klas I wygra³a kl. IB, klas drugich  IIA         
i trzecich  IIIA.

Gra³y gimnazjalistki
3 kwietnia na stadionie rozegrano 

mistrzostwa pi³karskie dziewcz¹t szkó³ 
g i m n a z j a l n y c h .  W  r o z g r y w k a c h  
wystartowa³o siedem dru¿yn. Podobnie jak 
przed rokiem wygra³y gimnazjalistki         
z Gimnazjum w Brzozie, pokonuj¹c          
w ostatnich sekundach fina³owego meczu 
kole¿anki z Gimnazjum nr 2 w Osielsku 
1:0.

Statystyczne wyniki
Fina³  V Turnieju Statystyków              

w halowej pi³ce no¿nej o puchar prezesa 
G³ównego Urzêdu Statystycznego 
rozegrano w soleckiej hali OSiR-u. 

Sportowy
kalejdoskop

Wystartowa³o dziewiêæ dru¿yn. Najlepsi 
okazali siê statystycy z Urzêdu 
Statystycznego w £odzi.

Grali policjanci
Pod koniec marca, równie¿ na 

soleckiej hali, odby³ siê I Turniej 
Wielkanocny w pi³ce siatkowej o puchar 
Zarz¹du  Wojewódzk iego  NSZZ 
Policjantów Województwa Kujawsko  
Pomorskiego. Zwyciê¿y³a, z kompletem 
punktów dru¿yna Komendy Miejskiej 
Policji   w Bydgoszczy.

Kick - bokserzy
Sebastian Kwiatkowski pierwsze 

miejsce, drugie Przemys³aw Sza³apski, 
obaj z Solca Kujawskiego, to zwyciêzcy 
II Turnieju Klubowego w Kick - Boxingu 
(w kategorii wagowej do 65 kg), który 
rozegrano w sali gimnastycznej Zespo³u 
S z k ó ³  O g ó l n o k s z t a ³ c ¹ c y c h                        
i Zawodowych. W kategorii do 89 kg 
drugie miejsce wywalczy³ kolejny 
solecczanin Mariusz Bujak. Zawodnik 
ten otrzyma³ równie¿ tytu³ najlepszego 
technika. W turnieju wystartowali tak¿e 
inni solecczanie  Maciej Stamm                
i Sebastian Sowiñski. Trener kick - 
bokserów Adam Michalak zaprasza 
wszystkich chêtnych na treningi w sali 
gimnastycznej ZSOiZ. Kick - bokserzy 
æwicz¹ w poniedzia³ki i œrody od godz. 
19.30.



Z ¿alem i smutkiem przyjêliœmy 
wiadomoœæ o œmierci

Œp. Kazimierza 
Szefera

Rodzinie przekazujemy 
z serca p³yn¹ce wyrazy 

wspó³czucia.

RADNI RADY MIEJSKIEJ
I BURMISTRZ 

SOLCA KUJAWSKIEGO

Z g³êbokim ¿alem ¿egnamy 
nasz¹ kole¿ankê

Œp. KRYSTYNÊ 
GU•DZIO£

RODZINIE
sk³adamy szczere wyrazy 

wspó³czucia.

Dyrekcja oraz pracownicy 
Miejsko-Gminnego Oœrodka 

Pomocy Spo³ecznej

Panu Józefowi GuŸdzio³owi
wyrazy g³êbokiego 

wspó³czucia
po stracie

¯ONY
przekazuj¹

RADNI RADY MIEJSKIEJ
BURMISTRZ I PRACOWNICY 

UMiG

USC zanotowa³

Agata Szmyt - £ukasz Witkowski (28 marca 2009 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej drodze ¿ycia!

MA£¯EÑSTWA:

Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy 
Spo³ecznej w Solcu Kujawskim wyra¿a 
wdziêcznoœæ oraz sk³ada podziêkowania na 
rêce Pana Dariusza Roszaka, a za jego 
poœrednictwem wszystkim pracownikom 
jego firmy „Ch³odnictwo-Klimatyzacja” za 
ofiarowanie i dostarczenie lodówki 
ch³odniczej do przechowywania ¿ywnoœci. 
W szczególny sposób MGOPS sk³ada 
s³owa uznania i podziêkowania Panu 
Janowi £ojewskiemu za œwiadczenie 
us³ug transportowych przy rozwo¿eniu 
darów, bêd¹cych realizacj¹ Europejskiego 
P r o g r a m u  P o m o c y  N a j b a r d z i e j  
Potrzebuj¹cym (PEAD) w dostarczaniu 
nadwy¿ek ¿ywnoœci dla najubo¿szej 
ludnoœci Unii Europejskiej.

Dyrektor MGOPS
Hanka Stamm

mmm
S e r d e c z n i e  d z i ê k u j ê  p a n o m  

Miros ³awowi NiedŸwiedzkiemu i  
Mariuszowi Michoñskiemu oraz ch³opcom 
z klas II gimnazjum: Hubertowi, 
Norbertowi,  Dawidowi,  Darkowi,  
Piotrowi, Arkowi i Mateuszowi za pomoc w 
w y w o z i e  m a k u l a t u r y .  O s o b n e  
podziêkowania kierujê do pana Bogdana 
Hybnera- w³aœciciela firmy SOL-HURT za 
zrozumienie potrzeb szko³y i wszystkim, 
którzy systematycznie zbierali  makulaturê 
dla biblioteki szkolnej. Pozyskane dziêki 
zbiórce nowoœci ksi¹¿kowe ju¿ czekaj¹ na 
czytelników.

Nauczyciel bibliotekarz 
Zespo³u Szkó³

Joanna Gliszczyñska- Klimczak

Dziêkujemy

Konkurs recytatorski w Zespole Szkó³ 
Ogólnokszta³c¹cych i Zawodowych sta³ 
siê tradycj¹. Nie zabrak³o go równie¿ w tym 
roku. M³odych adeptów recytatorstwa 
ocenia³o jury: Iwona Andrzejewska, 

wicedyrek to r  szko ³y ,  Ka ta rzyna  
Jarzêbowska i Lucyna Stefañska, 
nauczycielki jêzyka polskiego oraz 
Edward Szymkowiak, by³y nauczyciel, 
p i sa rz  reg iona lny .  W tym roku  
bezkonkurencyjne okaza³y siê uczennice 
klasy II C Edyta Puzio, która recytowa³a 
fragment Karen Blixen "Po¿egnanie          
z Afryk¹" i wiersz Wis³awy Szymborskiej 
"Obmyœlam œwiat" oraz Anna Kêska - 
Julian Tuwim " Mieszkañcy" i Fryderyk 
Nietsche "Tako rzecze Zaratustra" 
(fragment). II miejsce przyznano Beacie 
Maciejewskiej z klasy I B za recytacjê 
fragmentu "Quo Vadis" Henryka 
Sienkiewicza oraz "Bia³ego marmuru" 
Cypriana Kamila Norwida. Konkurs 
przygotowa³a i prowadzi³a bibliotekarka 
Ma³gorzata Fia³kowska.

Katarzyna Kolasiñska

Szkolna tradycja

Dla przysz³ych
pokoleñ

Zdrowych pogodnych
Œwi¹t Wielkanocnych 

pe³nych wiary nadziei i mi³oœci.
Radosnego, wiosennego nastroju,

serdecznych spotkañ w gronie rodziny 
i wœród przyjació³ 

oraz weso³ego "Alleluja"
Wszystkim Sympatykom i Sponsorom
szczerze ¿ycz¹ uczniowie, nauczyciele 

I dyrekcja
Gimnazjum Publicznego nr 2

Uczniowie kl. II a Zespo³u Szkó³ 
Ogólnokszta³c¹cych i Zawodowych razem z 
opiekunami Magdalen¹ ¯uberek i Arleta 
Michaelis przygotowali projekt „Cz³owiek, 
œrodowisko, integracja”, w którego ramach 
klasa uczestniczy³a w rajdzie pieszym, 
posadzi³a przed szko³¹ drzewa w ramach akcji 
„PosadŸ drzewo dla przysz³ych  pokoleñ”. 
Ostatnim elementem projektu jest trzydniowy 
wyjazd do Zielonej Szko³y na Barbarce w 
T o r u n i u .  C a ³ o œ æ  f i n a n s u j e  U r z ¹ d  
Marsza³kowski, a drzewka (30 jarzêbin) 
nieodp³atnie przekaza³o soleckie nadleœnictwo. 
Jak mówili uczniowie, poprzez udzia³ w 
projekcie chc¹ propagowaæ œwiadome, 
proekologiczne postawy i uwra¿liwiæ ludzi na 
koniecznoœæ dbania o naturê, a w szczególnoœci 
o drzewa, które spe³niaj¹ wiele ¿yciodajnych 
funkcji. W akcji sadzenia oprócz uczniów wzi¹³ 
udzia³ tak¿e dyrektor szko³y Grzegorz Gaca.
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